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کلاف سردرگم سهام 46 هزار سهامدار

معطلی 12 ساله کارخانه سیمان خرم آباد؛ وعده های سیمانی خشکید
ســپهرغرب، گروه استان ها: کارخانه 
ناکام  پروژه های  از  سیمان خرم آباد یکی 
لرستان است که پس از گذشت 12 سال 

هنوز به سرانجام نرسیده است.
کارخانه سیمان خرم آباد یکی از پروژه هایی 
اســت که ســال 84 در دور اول سفر هیئت 

دولت به لرستان تصویب شد.
این کارخانه در همان ابتدا اقدام به فروش 
ســهام خود نموده، به گونه ای که امروز بیش 
از 46 هزار ســهامدار دارد اما پس از گذشت 
12 ســال هنوز در حالتی نیمه راکد مانده و 

پیشرفت فیزیکی چندانی هم نداشته است.
ســیمان خرم آبــاد در ابتدای احــداث با 
مشکلاتی مواجه گردید به طوری که مقررشده 
بود عملیــات اجرایی این کارخانه ظرف مدت 
ســه ســال پایان یابد تا برای افــراد زیادی 
ایجاد اشــتغال نماید اما در همان ابتدا دچار 
مشــکلاتی شــد و نه تنها در راســتای ایجاد 
اشتغال در لرســتان گامی برنداشته شد، بلکه 

سبب بلاتکلیفی سهامداران آن نیز گردید.
امروز که ســال های زیادی از وعده احداث 
این کارخانه و اشــتغال جوانان گذشته است، 
به نظر می رســد تعیین تکلیــف این پروژه به 
یک کار خیلی ســخت تبدیل شده و مسئولان 
نیز هیچ اقدامی برای برداشتن موانع آن انجام 

نداده اند.

     ضعف مالی سرمایه گذار سیمان 
سبب مشکلات شد

محمدرضــا صفی خانــی رئیس ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت لرستان در رابطه با این 
کارخانه اظهار کرد: شرایط لازم برای برطرف 
شدن مشــکلات این کارخانه فراهم گردیده و 
این در حالی اســت که سرمایه گذار این طرح 

نیز باید در راستای رفع مشکلات موجود اقدام 
نماید.

وی بیان کرد: مقررشده بود که سرمایه گذار 
این کارخانه مبلغی را به عنوان سرمایه شرکت 
در بانک قرار دهــد تا بانک نیز چند برابر این 

مبلغ برای این شرکت سرمایه گذاری کند.

     سرمایه گذار ســیمان خرم آباد 
اهلیت خود را اثبات کند

وی بابیــان اینکه ســرمایه گذار این طرح 
باید به عنوان ســهامدار اصلی برای این طرح 
ســرمایه گذاری کنــد، اظهار کــرد: افزایش 
ســرمایه ســرمایه گذار بــا بالا بــردن قیمت 
ارزش افزوده زمین و ســهام امکان پذیر نیست 

و باید اقدام دیگری انجام شود.
صفی خانی بر تأکید باینکه ســرمایه گذار 
باید اهلیت خود را اثبات کند، گفت: لازم است 
تا بررســی وضعیت طرح توســط کارشناسان 
انجام شــود و برای رفع مشکلاتی که با بانک 

دارند نشستی برگزار شود.
وی تصریح کرد: سرمایه گذاری های زیادی 
در لرستان انجام شــده که منجر به نیمه کاره 
شدن پروژه ها گردیده، بنابراین لازم است تا از 

سرمایه گذاران خوب استقبال شود.

     سرمایه گذار 4.5 میلیارد تومان 
تسهیلات گرفت

رئیس ســازمان صنعت، معــدن و تجارت 
لرستان گفت: سرمایه سهامداران این کارخانه 
10 میلیــارد و 700 میلیون تومان بوده و این 
در حالی اســت که ســرمایه گذار این مبلغ را 

خرج کرده است.
وی افزود: سرمایه گذار 4.5 میلیارد تومان 
نیز تسهیلات گرفته  اســت، پس سرمایه گذار 

این طرح باید در مــورد این اعتبارات صورت 
مالی شفاف ارائه کند.

صفــی خانی عنوان کرد: متأســفانه امروز 
ماشــین آلات این پروژه به ارزش 17 میلیون 
یورو چندین سال اســت که در معرض سرما 
و گرما قرار دارند و هیچ اســتفاده ای از آن ها 
نمی شــود پس لازم اســت هر چه ســریع تر 
نسبت به رفع مشــکلات مربوط به این طرح 

اقدام اساسی انجام شود.

     تکلیف ســهام سهامداران این 
کارخانه مشخص شود

محمدی یکی از ســهامداران این کارخانه 
اظهار داشت: ســال 84 که کلنگ این پروژه 
بر زمین زده شــد با وعده هــای رنگارنگ در 
راستای خرید ســهام و سرمایه گذاری در این 
طرح فریب خوردیم و بخشــی از ســهام این 

کارخانه را خریداری کردیم.
وی افــزود: بر اســاس وعده ای کــه به ما 
دادند قرار بود ظرف مدت ســه یا چهار سال 
ایــن کارخانه به کار بیافتد تا از ســهامی که 
خریدم، ســود ببریم اما این وعده محقق نشد 
و تا امروز که 12 ســال از این وعده می گذرد 
تکلیف سرمایه ای که برای این طرح گذاشتیم 

مشخص نیست.
وی خاطرنشــان کرد: اگر این ســرمایه را 
در جای دیگری هزینه می کردیم در طی این 
سال ها ســرمایه ما چند برابر می شد اما امروز 

حتی مبلغ اولیه سرمایه مان را هم نداریم.
این سرمایه گذار تصریح کرد: از مسئولان 
درخواســت داریم که هر چه سریع تر تکلیف 
ســهام را مشــخص کنند و این امر  مطالبه 
جدی من و سایر ســهامداران این کارخانه 

می باشد.

     بــرای تعیین تکلیــف کارخانه 
سیمان تصمیم گیری می شود

سید موسی خادمی اســتاندار لرستان نیز 
در ایــن رابطه اظهار داشــت: برخی پروژ ه ها 
در لرســتان وجود دارند که از سال های پیش 
آغازشــده اند اما هنوز به ســرانجام نرسیده  و 

راکد هستند.
وی افــزود: کارخانه ســیمان خرم آباد نیز 
یکی از این طرح ها است که بخش قابل توجهی 
از آن انجام شــده اما مشکلات ارزی و عملیات 
فیزیکی دارد، اگرچه بخشــی از این مشکلات 

نیز رفع شده اند.
استاندار لرستان با اشاره به وجود مشکلات 
در حوزه صنعت ســیمان در کشــور، عنوان 
کرد: مشــکل اساسی ســیمان خرم آباد، طرح 
اختلافات با سرمایه گذاران سهامداران و شرکا 

است.
وی بــا تأکید بر لزوم  رفع مشــکلات این 
کارخانه، خاطرنشــان کرد: تلاش می کنیم تا 
با برگزاری جلســه ای مشکلات موجود در این 
واحد را بررسی کرده و برای رفع مشکلات آن 

تصمیم گیری کنیم.

مدیرکل شیلات استان کرمانشاه

برآورد خسارت 89 میلیارد ریالی 
به بخش شیلات مناطق زلزله  زده استان

مدیرکل  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
شیلات استان کرمانشاه گفت: پیش بینی 
می شــود زلزله خســارت بیش از 89 
میلیارد ریالی به بخش شــیلات مناطق 

زلزله زده وارد آورده باشد.
ســید فرزاد افضلی با بیــان اینکه بخش 
شــیلات مناطق زلزله زده از دو جهت ابنیه و 
تاسیسات و تلفات آبزیان دچار خسارت شده ، 
اظهار کرد: در مجموع برآورد می شود ابنیه و 
تاسیسات شــیلاتی مناطق زلزله زده بیش از 

27 میلیارد ریال خسارت دیده باشند.

افضلی با بیان اینکه بر اساس برآوردها دو 
میلیون و 90 هزار قطعه ماهی در زلزله تلف 
شــده اند، گفت: ارزش ایــن میزان ماهی 62 

میلیارد ریال برآورد می شود.
مدیر کل شــیلات کرمانشاه سپس تعداد 
بهره برداران بخش شــیلات کــه زلزله اخیر 
به آنها خســارت وارد آورده را 99 نفر اعلام 
کــرد و افــزود: 50 نفر از این بهــره برداران 

قصرشیرینی هستند.
وی یــادآور شــد: تعیین دقیــق میزان 
خســارت به مــزارع و اســتخرهای پرورش 
ماهــی با توجه به گل آلود بــودن منابع آبی 
رودخانه ها و سراب ها پس از شفاف شدن آب 

و تخلیه کامل استخرها امکان پذیر است.
وی بیان کرد: برخی از واحدهای پرورش 
آبزیــان در مناطــق زلزله زده اســتان بیمه 

نداشته اند.
افضلی اضافه کــرد: در منطقه ریجاب در 
اثر ریزش کوه و برخورد ســنگ با اتاقک های 
کارگری، متاسفانه دو تن از پرورش دهندگان 
شیلات که در آن مکان حضور داشتند، جان 

باختند.

رئیس مرکز بهداشت کرمانشاه:

موردی از "وبا" در مناطق 
زلزله زده گزارش نشده
نگران اپیدمی بیماری های عفونی هستیم

بهداشت  مرکز  رئیس  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
استان کرمانشــاه اظهار کرد: تاکنون هیچ موردی از 

"وبا" در استان گزارش نشده است.
دکتر ابراهیم شــکیبا با بیــان اینکه تاکنون موردی 
از بیمــاری وبــا در مناطــق زلزله زده و نیز در ســطح 
اســتان گزارش نشــده اســت، گفت: احتمــال بروز و 
اپیدمــی بیماری های مختلف عفونــی در منطقه وجود 

دارد.
وی افزود: اگر بهداشــت آن طور که باید رعایت و زباله ها 
جمع آوری نشــود و همچنین فاضلاب آن طور که باید دفع 
نشــود، احتمال اپیدمی بیماری های عفونی ازجمله وبا در 

مناطق زلزله زده وجود دارد.
معاون امور بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی کرمانشاه 
با بیان اینکه حرکت هایی در زمینه بهبود بهداشــت محیط 
مناطق زلزله زده انجام شــده اســت، گفــت: هنوز وضعیت 
بهداشــتی در مناطق زلزله زده مطلوب نیســت و اقدامات 

انجام شده کافی نمی باشد.
وی افــزود: روســتاها مشــکل آب  دارنــد و برخی هم 
متأســفانه آب ندارنــد و آن مناطقــی هم کــه دارای آب 
آشامیدنی هســتند، مناســب نبوده به این علت که خوب 

کلرزنی نمی شود.
شــکیبا تصریح کرد: این شــرایط موجــب نگرانی ما از 

اپیدمی انواع بیماری های عفونی و پوستی شده است.

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری استان کرمانشاه

خسارت یک میلیارد و 530 میلیون 
تومانی زلزله به آثار باستانی

ســپهرغرب، گروه اســتان ها: مدیر کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان کرمانشاه 
از تخریب 9 اثر تاریخی استان در زمین لرزه خبر داد 
و گفت: زلزله 1 میلیارد و 530 میلیون تومان خسارت 

به آثار تاریخی وارد کرد.
جلیل بالایی اظهارکرد: در حدود 9 اثر تاریخی اســتان 
کرمانشاه با میانگین 15 تا 20 درصد در پی وقوع زمین لرزه 

اخیر در استان آسیب دیدند.
بالایی، جمع کل خســارت وارد شــده به آثار باستانی و 
تاریخی استان کرمانشــاه در پی زلزله اخیر را یک میلیارد 
و 530 میلیون تومان برآورد کرد و گفت: بیشــترین حجم 
آســیب و خســارات ناشــی از زمین لرزه مربوط به سه اثر 

باستانی ما است.
مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
اســتان کرمانشاه، ابودجانه در شهرســتان دالاهو، ریجاب، 
مســجد عبدالله بن عمر و کاروانسرای قصرشیرین را سه اثر 
باستانی استان نام برد که در زلزله اخیر بیشترین آسیب را 

دیدند و نیازمند مرمت و به سازی هستند.
وی ادامه داد: آثار باســتانی در شهرستان کرمانشاه نیز 
ممکن است آســیب جزئی مانند شستگی و ترک خوردگی 
دیده باشند اما بحمدالله خســارات وارد شده، محدود بوده 

است.
بالایی اظهار کرد: خســاراتی که به آثار تاریخی اســتان 
کرمانشاه وارد شــده، هیچ کدام جدّی و نگران کننده نبوده 
است و به یاری خداوند با مرمّت و بهسازی، ترمیم می شوند.
بــه گفته مدیــر کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشــگری اســتان کرمانشــاه کار مرمت و بهسازی آثار 

باستانی آسیب دیده استان از چند روز دیگر آغاز می شود.
وی گفت: میانگین تخریب کاروانســرای شــاه عباسی، 
چهارقاپــی، عمارت خســرو در شهرســتان قصرشــیرین، 
زیج منیژه در شهرســتان ســرپل ذهاب و قلعه یزدگرد در 

شهرستان دالاهو کمتر از 25 درصد است.
بالایی همچنین عنوان کرد: آثار تاریخی معروف اســتان 
کرمانشاه مانند طاق بســتان، بیستون، بازار سنتی و معبد 

آناهیتا آسیبی ندیده اند.

خبــر

رئیس بسیج سازندگی در کرمانشاه:
250 گروه جهادی در مناطق زلزله زده 

استان کرمانشاه فعالیت می کنند
استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
گفت:  سازندگی  بسیج  رئیس 
250 گــروه جهادی در مناطق 
در  کرمانشاه  استان  زلزله زده 
مردم  به  حال خدمت رســانی 

هستند.
ســردار نعمان غلامی در جمع 
خبرنگاران با اشــاره به زلزله اخیر 

که در کرمانشاه به وقوع پیوست اظهار کرد: بسیج سازندگی 
کرمانشاه اولین نهادی بود که درگیر موضوع شد، که در یک 
حضور گسترده برای کمک رسانی و خارج کردن مجروحین 

و اجساد از زیر آوار وارد عمل گردید.
رئیس بسیج سازندگی با اشاره به اینکه در همان ساعات 
اولیــه با حضور سرلشــکر جعفری در مناطــق زلزله زده به 
فرماندهان سپاه استانی کشور دســتور دادند تا کمک های 
اولیه را ساماندهی کنند، گفت: در دو روز اول بیش از 250 
گروه جهادی در حوزه تخصصی پزشکی و عمران به مناطق 

اعزام شدند.
غلامــی با بیان اینکــه در چنــد روز اول بیش از 650 
کامیون، تریلر و کامیونت امکانات موردنیاز از سراسر کشور 
جمع شــد و به منطقه اعزام گردید، بیــان کرد: با توجه به 
گســتردگی مناطق و پراکندگی روســتاها تدبیری که در 
سازمان بسیج اتخاذ شــد با نظر سرلشکر جعفری و سردار 
غیب پرور، تمام منطقه زلزله زده را بین 31 ســپاه اســتانی 

کشور به غیر از سپاه کرمانشاه تقسیم شد.
وی عنوان کرد: ســپاه های استانی مأموریت سرزمینی را 
پذیرفتند که به هرکدام وظیفه کمک رســانی به تعدادی از 

روستاهای منطقه محول گردید.
رئیس بســیج ســازندگی با اشاره به اســتقرار قرارگاه، 
امکانات، مهدســان، نیروهای ســازندگی و خدمات پزشکی 
ســپاه گفت: هرکدام از سپاه های استانی متولی چند روستا 
شــدند و با شناسایی خانواده های آســیب دیده و شناسایی 
نیازهای ضروری آن ها، از طریق فرمانده حوزه، پایگاه، دهیار 

و شورای هماهنگ کنند، امکانات توزیع می کنند.
وی با اشاره به اینکه در حال آماده سازی خود برای سرما 
پیشــرو هستیم که بتوانیم در مقاطع و تأمین اسکان موقت 
و اولیه کمک رســانی کنیم، افزود: قراردادی که روز گذشته 
بین قرارگاه خاتم و بنیاد مسکن بسته شد و در بحث تأمین 
اســکان اولیه مقرر گردید که همه برای اجرای این کار وارد 

عمل شویم.
غلامی با بیان اینکه امید است کمک ها به سمت اسکان 
زلزله زدگان برود و در چند روز آینده نیروهای ما به ســرعت 
در حــال حرکت به ســمت جمــع آوری کمک های نقدی 
برای همین امر می باشــند، گفت: بنا است از ظرفیت مردم 
برای ورود به ســامان دهی وضعیت استفاده کنیم و مردم از 
فرهنگ خود برای اسکان موقت زلزله زدگان استفاده کنند.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

درختانی به رنگ سم
یک فعال زیست محیطی گفت: در خرم آباد درخت سمی کاشت می شود

مهندس  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
ایمان شرفی زاد در رابطه با کاشت برخی 
درختان در اســتان، اظهار کرد: هرسال با 
درختکاری،  فصل  و  اسفندماه  فرارسیدن 
در  درخت  کشت  به  اقدام  شــهرداری ها 
بلوارها، بوستان ها و پارک های سطح شهر 

می کنند.
وی ادامــه داد: متأســفانه شــهرداری در 
سال های اخیر بدون توجه به شرایط اکولوژیکی 

شــهر خرم آباد اقدام به کاشــت انواع درختان 
غیربومی نظیر اکالیپتوس، اقاقیا، عرعر و... کرده  

است.
شرفی زاد بابیان اینکه این درختان غیربومی 
ایجاد  محیط زیســت  برای  فراوانی  مشــکلات 
می کنند، اضافــه کرد: بر هم خــوردن تعادل 
آب هــای زیرزمینی، خــاک و به طورکلی تنوع 
زیســتی منطقه ازجمله این معضل ها محسوب 

می شود.

این کارشناس محیط زیست گفت: متأسفانه 
یکی ازاین گونه ها زیتون تلخ یا ســنجد تلخ بوده 
کــه دارای برگ های ســمی اســت و خاصیت 

دورکنندگی حشرات را دارد.
وی افزود: این گیــاه دارای خواص درمانی 
بــوده و درعین حال به شــدت ســمی اســت 
کــه خوردن چند عــدد میوه آن برای انســان 

مرگ آفرین خواهد بود.
شــرفی زاد با اشــاره به علائم مســمومیت 

ناشــی از این میوه بیان کرد: اســتفراغ، اسهال 
و ضعف عمومی از این نشــانه های این درختان 
می باشد که جای بسی تأســف داشته و شاهد 
کاشت گســترده آن در پارک ها و بوستان های 

شهر هستیم.
این فعال زیست محیطی با بیان اینکه باید از 
کاشت این گیاه جلوگیری شود، عنوان کرد: در 
کاشت فضای سبز شهری باید از گونه های بومی 

و سازگار استفاده کرد.


